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Protokół z osiemnastego posiedzenia 

Rady Dialogu Społecznego ds. Schroniska na Paluchu im. Jana Lityńskiego 

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Rady m.st. Warszawy i rozpoczęło się 7 lutego 2024 roku o godzinie 
16.40. Na początku posiedzenia, na podstawie listy obecności nie stwierdzono kworum – wymagane 
9 osób. W trakcie spotkania dołączyła dyrektorka Dorota Jedynak. 

W posiedzeniu uczestniczyli następujący członkowie Rady Dialogi Społecznego: 
1. Tomasz Sybilski  – radny m.st. Warszawy 
2. Dorota Jedynak – dyrektorka Biura Ochrony Środowiska 
3. Patrycja Stawiarz – zastępca dyrektora Biura Ochrony Środowiska 
4. Michał Adach – radca prawny Biura Ochrony Środowiska  
5. Magdalena Kowerska – kocia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 
6. Agata Malarska-Madura – psia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 
7. Agnieszka Siwczyk – psia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego  
8. Olga Szafranow – psia wolontariuszka Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 
9. Monika Nowicka – przedstawicielka Branżowej Komisji Dialogu Społecznego ds. Zwierząt 
 

Zaproszeni goście: 
10. Anna Piotrowska – p.o. Dyrektor Stołecznego Zarządu Rozbudowy Miasta 

11. Marek Mikos – Starszy Inspektor Nadzoru Inwestorskiego Robót Budowlanych IKPR- 5, 
przedstawiciel Stołecznego Zarządu Rozbudowy Miasta 

12. Anna Klochowicz – przedstawicielka biura architektonicznego Kwadratura 

13. Agnieszka Bojdecka - przedstawicielka biura architektonicznego Kwadratura 

14. Paweł Kubacz - przedstawiciel biura architektonicznego Kwadratura 

15. Maria Habrowska – behawiorystka 

16. Marta Kurpińska-Pawlik – behawiorystka, ekspertka w zakresie organizacji schronisk 

17. Ewa Budzińska – kocia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 

18. Joanna Kania – psia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 

19. Szymon Kostiuk - psi wolontariusz w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 

20. Marta Urban – psia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 

21. Joanna Więckowska – psia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 

22. Ida Zagrzejewska – psia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 

23. Antonina Zagrzejewska – psia wolontariuszka w Schronisku na Paluchu im. Jana Lityńskiego 

Lista obecności została załączona do dokumentacji. 

Agenda zakładała następujące punkty posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, zgoda na nagrywanie, sprawdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
3. Kociarnia i geriatria – przedstawienie i omówienie projektu budynku schroniska dla kotów          

w Dzielnicy Wawer oraz działań na rzecz zakończenia budowy geriatrii. 
4. Koncepcja wolontariatu w Schronisku na Paluchu – w tym: liczebność wolontariatu, podział na 

grupy w związku z indywidualnymi umiejętnościami/predyspozycjami, sposoby weryfikacji 
kandydatów na wolontariuszy, udział wolontariuszy w promowaniu Schroniska. 

5. Polityka promocji i komunikacji Schroniska - dyskusja nad założeniami i planowanymi 
działaniami. 

6. Współpraca Schroniska z fundacjami/stowarzyszeniami – w tym: zasada równych szans dla 
wszystkich organizacji, weryfikacja organizacji, dotychczasowe doświadczenia. 
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7. Zakończenie kadencji RDS – omówienie działań na rzecz zamknięcia obecnej kadencji                       
i rozpoczęcia kolejnej. 

8. Sprawy różne – w tym: sprawa adopcji psa Norte oraz innych adopcji realizowanych                           
z wyłączeniem części procedury adopcyjnej/przyspieszeniem.  

 
1. Otwarcie posiedzenia, zapytanie o zgodę na jego nagrywanie. 
Wszystkie osoby uczestniczące w spotkaniu wyraziły zgodę na nagrywanie. 

Z uwagi na nieobecność przedstawicieli Schroniska, ustalono że tematy dotyczące koncepcji 
wolontariatu (pkt. 4), polityki promocji (pkt. 5), współpracy z fundacjami/stowarzyszeniami (pkt. 6) 
oraz adopcji psa Norte (pkt. 8) zostaną omówione na kolejnym, dodatkowym posiedzeniu.   
 
Zastanawiano się, jak w przyszłości uniknąć sytuacji, w których nagła nieobecność przedstawicieli 
jednej grupy paraliżuje prace Rady. Dyrektor D. Jedynak powiedziała, że była to wyjątkowa sytuacja, 
która zaistniała w chwili, gdy już część osób była w drodze na spotkanie, dlatego podjęto decyzję                      
o tym, aby go nie odwoływać. 
 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
Ze względu na brak kworum, przyjęcie protokołu zostało przełożone na kolejne posiedzenie.  
 
3. Kociarnia i geriatria – przedstawienie i omówienie projektu budynku schroniska dla kotów                         
w Dzielnicy Wawer oraz działań na rzecz zakończenia budowy geriatrii. 
Kociarnia 
Starszy Inspektor Marek Mikos powiedział, że przy projektowaniu budynku położono nacisk na 
wprowadzenie rozwiązań związanych z uwarunkowaniami tej lokalizacji, wynikających m.in.                                 
z wymogów rozporządzeń weterynaryjnych czy prawa budowalnego. Projektanci z firmy Kwadratura 
przedstawili i omówili projekt kociarni (zał. nr 1 – rzuty z projektu) oraz przyjęte w nim rozwiązania.                       
W budynku będzie zastosowana drewniana konstrukcja, wykończony zostanie drewnianą elewacją. 
Będzie możliwość elastycznego aranżowania sal między szpitalem niezakaźnym a kotami zdrowymi, 
na I i II piętrze zwierzęta będą miały dostęp do wolier. Budynek będzie miał ujemny ślad węglowy, 
wyposażony zostanie w gruntową pompę ciepła i fotowoltaikę (rozwiązania ekonomicznie korzystne 
w dłuższej perspektywie czasu). Dodatkowo, projektanci położyli duży nacisk na funkcjonalność                           
i możliwość modyfikacji układu i wykorzystania pomieszczeń. Budynek będzie dostosowany do potrzeb 
osób niepełnosprawnych.  
Przedstawiona koncepcja schroniska dla kotów została bardzo pozytywnie przyjęta przez członków 
Rady oraz zaproszonych gości.    
Starszy Inspektor M. Mikos  powiedział, że kolejne etapy to wykonanie dokumentacji projektowej, 
która będzie podstawą do uzyskania pozwolenia na budowę, przygotowanie dokumentacji 
przetargowej, a następnie dokumentacji wykonawczej. Proces administracyjny niezbędny do 
uzyskania pozwolenia na budowę będzie prowadzony przez Dzielnicę Wawer z udziałem stron 
postępowania. Jeśli nie wystąpią opóźnienia, w postaci na przykład odwołań czy konieczności 
dodatkowych uzgodnień, to Stołeczny Zarząd Rozbudowy Miasta (dalej SZRM) szacuje, że pod koniec 
wakacji 2026 byłaby szansa na zawarcie umowy z wykonawcą, a zakończenie budowy nastąpiłoby                  
w pierwszym kwartale 2028 roku.  
 
Geriatria 
Dyrektor Anna Piotrowska powiedziała, że SZRM planuje ogłosić przetarg na dokończenie budowy 
geriatrii do końca lutego 2024 roku. Wykonanie prac budowlanych szacowane jest na siedem miesięcy, 
kolejny etap to odbiory. Jeśli nie wystąpią żadne opóźnienia, to otwarcie geriatrii powinno nastąpić na 
początku 2025 roku. SZRM deklaruje, że priorytetowo traktuje temat tej budowy.  
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4. Zakończenie kadencji RDS – omówienie działań na rzecz zamknięcia obecnej kadencji i rozpoczęcia 
kolejnej. 
Kadencja Rady kończy się w kwietniu 2024 roku, w związku z tym, należy przygotować wybory 
członków Rady do kolejnej kadencji. Biuro Ochrony Środowiska chciałoby otrzymać informację                         
o wyborze nowych przedstawicieli grupy wolontariuszy do 25 marca 2024 roku, jednak możliwe, że 
termin ten ulegnie zmianie. Współprzewodnicząca Patrycja Stawiarz, przedstawiła konspekt 
sprawozdania z działalności pierwszej kadencji Rady (zał. nr 2). Zauważyła, że jest to moment na 
zgłaszanie wniosków, propozycji prac na następną kadencję czy zmian w dokumentach założycielskich, 
tak aby przed kolejną kadencją można było je wdrożyć. Zaproponowano zwiększenie liczby 
reprezentantów grupy kociej, jednak z uwagi na niewielką liczebność grupy i możliwą trudność                         
w obsadzeniu stanowiska członka Rady drugim kocim wolontariuszem, zaproponowano zapraszanie 
drugiego kociego wolontariusza na posiedzenia Rady jako gościa. 
Zastanawiano się, jak wdrożyć nowych przedstawicieli grupy wolontariuszy w prace Rady. 
Zaproponowano zaproszenie kandydatów-wolontariuszy na kolejne spotkania lub udział członków 
obecnej Rady w pracach kolejnej kadencji. Temat pozostawiony do przemyślenia.  
Zauważono, że dopiero po wyborach samorządowych na początku kwietnia i po ukonstytuowaniu się 
nowej Rady Miasta, będzie można wyłonić radnych – członków do kolejnej kadencji Rady. 
 
Współprzewodnicząca P. Stawarz przypomniała, że kadencja Rady kończy się sporządzeniem                            
i przyjęciem sprawozdania z działalności Rady, które przygotowuje sekretarz Rady.  
 
5. Sprawy różne. 
Opieka behawioralna w Schronisku 
Wolontariuszka Antonina Zagrzejewska powiedziała, że brak opieki behawioralnej jest tematem 
palącym i nie można odkładać jego omówienia. Współprzewodnicząca P. Stawiarz powiedziała, że ma 
informacje od dyrektor Agnieszki Maciak, że umowa na opiekę behawioralną jest gotowa i zostanie 
podpisana. Wolontariuszka A. Zagrzejewska powiedziała, że w dniu, w którym odbywa się posiedzenie, 
w Schronisku nie było żadnego behawiorysty.  
 
Zasygnalizowano m.in. następujące problemy: 

− brak zapewnienie ciągłości opieki behawioralnej dla zwierząt znajdujących się w Schronisku, 
− brak ciągłości leczenia farmakologicznego, co może stanowić zagrożenie dla zdrowia zwierząt 

i ludzi, 
− brak możliwości modyfikacji wspomnianego leczenia, 
− brak zapewniania wsparcia w postaci konsultacji poadopcyjnych, 
− nieprawdziwe informacje, przekazywane ze strony Schroniska. 

 
Zwrócono uwagę, że w sytuacji zmiany zespołu behawiorystów zapewniających opiekę zwierzętom                
w Schronisku, należy uwzględnić okres, w którym poprzedni behawioryści wprowadzą nowych. Taka 
potrzeba była zgłaszana dyrekcji Schroniska już wcześniej, kilkukrotnie - przez przedstawicielki 
wolontariuszy oraz wolontariuszy. Jest to konieczne dla zachowania ciągłości pracy z psami, 
szczególnie w przypadku psów z grupy behawioralnej “Żółte Boksy”. Położono nacisk, aby przy 
wyborze nowych behawiorystów nie kierować się tylko kryterium ceny, lecz przede wszystkim ich 
doświadczeniem. Ekspertki Marta Kurpińska-Pawlik i Maria Habrowska, zwróciły uwagę, że 
umiejętność pracy z psem w schronisku nie jest tym samym, co umiejętność pracy z psem w domu,                
z uwagi na odmienne środowisko pracy. Wolontariusze zwrócili uwagę, ze Paluch stworzył pionierski 
w skali kraju system opieki behawioralnej i ma unikalną wiedzę w tym zakresie, w tym również ofertę 
wsparcia poadopcyjnego behawiorystów.  
Zauważono, że brak ciągłości opieki behawioralnej może źle wpłynąć na wizerunek Miasta. 
Współprzewodnicząca P. Stawiarz powiedziała, że kolejnego dnia poprosi Schronisko o informacje dot. 
zawarcia umowy na opiekę behawioralną, i przekaże je członkom Rady. 
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Zawieszenie naboru do wolontariatu 
Wolontariusze powiedzieli, że zawieszenie naboru do wolontariatu zostało wprowadzone wbrew 
zapisom Regulaminu Wolontariatu. Dodali, że byli gotowi dać kredyt zaufania, o który prosiła nowa 
dyrekcja, jednak dotychczasowe wydarzenia sprawiają, że jest to coraz trudniejsze, jeśli nie 
niemożliwe. W przypadku zawieszenia naboru do wolontariatu, dyrekcja Schroniska podawała 
wolontariuszom różne powody tej decyzji.  
Wolontariuszka O. Szafranow zaapelowała, aby koncepcje dot. zmiany wolontariatu były 
konsultowane z wolontariuszami – praktykami. Wolontariusze zwrócili uwagę na problemy 
komunikacyjne z dyrekcją Schroniska. 
Współprzewodnicząca P. Stawiarz powiedziała, że miała informacje, iż zamrożenie naboru do 
wolontariatu było konsultowane z przedstawicielami wolontariuszy. Przedstawicielki wolontariatu 
stanowczo temu zaprzeczyły, wskazując, że:  

● dyrekcja nie poinformowała wolontariuszy o wstrzymaniu naboru i dowiedzieli się o tym po 
fakcie, od osób aplikujących o przyjęcie,  

● na wewnętrznym spotkaniu grudniowym, już po wstrzymaniu naboru, informowały dyrekcję 
o szkodliwości tej decyzji, zarówno ze względu na specyfikę systemu wolontariatu, jak i 
skrajnie zły termin jej realizacji. Wyjaśniały, że wolontariat z istoty rzeczy cechuje się fluktuacją 
ludzi i dlatego ważne jest stałe pozyskiwanie nowych osób, co zapewnia odpowiedni poziom 
opieki i wywiązywanie się Schroniska z obowiązków prawnych (min. 2 spacery psa w tygodniu).  
Wskazywały również, że blokowanie naboru do wolontariatu w okresie urlopowym - zarówno 
letnim jak i zimowym, jest złym pomysłem, ponieważ wówczas z jednej strony wolontariuszy 
jest mniej, gdyż korzystają z urlopów w pracy (co utrudnia opiekę nad zwierzętami), a z drugiej 
pojawia się więcej chętnych do wolontariatu, którzy dysponują czasem wolnym w ramach 
urlopu.  

Sprawa adopcji psa Norte oraz innych adopcji realizowanych z wyłączeniem części procedury 
adopcyjnej/przyspieszeniem: 

• temat zostanie szczegółowo omówiony na kolejnym posiedzeniu. Na tym, zaproszone 
wolontariuszki wskazały jedynie, iż wolontariusze psa Norte nie byli informowani o sytuacji 
psa, decyzja została podjęta poza grupą, a co więcej, wolontariusze z grupy G7 (pod której 
opieką był Norte) oceniani są przez władze Schroniska negatywnie, mimo że jak dotąd nikt                  
z nimi nie rozmawiał.  
 

6. Ustalenie kolejnego terminu spotkania i zakończenie posiedzenia. 
Ustalono, dwa kolejne terminy posiedzeń: 20 lutego 2024 roku oraz 5 marca 2024 roku, o godzinie 
16.30. W miarę możliwości będą to spotkania stacjonarne, w siedzibie Radnych w PKiN. Szczegóły 
spotkań zostaną podane wraz z agendami kolejnych posiedzeń Rady. 

Spotkanie zakończono o godzinie 19.30.  

Protokół sporządziła 

Specjalistka Natasza Chabinowska 

 


